
   
 
  Holstebro Jægerråd 

 

 
Jægerrådsmøde torsdag d. 10. August 2023 

 
Tid og sted: Kl 19.00 Gl Råstedvej 3, 7500 Holstebro 

Referat.: 
Fremmødte.: 
Formand.: Henrik Rørby Holstebro Jægerråd 
Jakob Skovbakke.:  Mogenstrup Jagtforening 
Bent Smedegaard.: Vemb og Bur Jagtforening 
Rita Sønderby.: Husby Jagtforening/ medlem af Grøn Råd. 
Anders E Christensen.: Idom-Råsted Jagtforening 
Niels Aaberg.: Naur-Sir Jagtforening 
 
 

 
Henrik bød velkommen til de fremmødte og efter en præsentationsrunde gik vi over 
til dagsordenen. 
Dagsorden  

• Grøn Råd 
 

• Henrik har et stort ønske om at blive Grøn råds rep. i Holstebro kommune for 
derigennem at få mere viden om projekter der vedrører jagtforeninger i 
kommunen samt lægge pres på i forhold til information fra kommunen!! 
 
Henrik arbejder videre med optagelse i Grøn råd med fuld opbakning fra 
bestyrelsen her i jægerrådet Holstebro. 

 

• Solcelleparker/PTX 
 

• Formanden kunne desuden fortælle om ansøgninger til solparker/Ptx anlæg 
der er for nuværende ansøgt om 23 anlæg i kommunen! 

• Vi kan allerede nu konstatere at solcelleparker påvirker vildtets vandring i 
naturen og der allerede nu gøres for lidt for passager til vildtet. Formanden vil 
derfor gerne være med ved bordet således han derved måske kan være med 
til at præge udviklingen til at give vildtet bedre vilkår. 
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• Regulering 
 

• Henrik gjorde opmærksom på muligheder for at deltage i regulering af blandt 
andet råger, måger, skarv m.fl. er der jægere i vores foreninger som vil være 
med hjælper Henrik gerne videre. 
 

• Facebook 
 

• Bestyrelsen arbejder videre med en ide Facebook gruppe med blandt andet 
information til medlemmerne i vores foreninger, om foredrag nyt fra kredsen 
m.m. 
 

• Orientering fra kredsen 
 

o Landsskuet 
Landskuet var en stor succes med mange frivillige til at fortælle om 
jagten og naturen, Steffen kredsformand var tovholder på Jægernes 

stand      
 

o Hjortevildt 
Nye jagttider er lige nu lagt i dvale ingen ændringer her i år. 
Vildtforvaltningsrådet arbejder mod en ny indstilling til ministeren.  
 

o Repmøde 
o Fra repræsentantskabsmødet kunne Henrik berette at kontingent stiger 

med 2,5 % og at DJ har været på kur og vores foreningskoordinator er 
sparet væk måske fordi vi søger for lidt assistance. 
Et stort ønske fra DJ er at, har vi optagelser fra vildtkameraer vil de 
gerne have disse uploadet så kan deres computer tælle individer, for  
fremtiden bliver at vi jægere skal levere endnu flere data end vi gør i 

dag      
 
 
 

 



   
 
  Holstebro Jægerråd 

• Bordet rundt 
 
Jakob var meget overrasket over den mangelfulde information fra Holstebro 
kommune vedrørende fremtidig lejeaftale af skovene at stort set alle 
jagtlejere pludselig stod uden lejeaftale!!!! 
Jakob kunne efterfølgende fortælle at der laves en 1-årig aftale her i 
2023/2024. 

Så er der tid til at forberede nye aftaler for alle jagtforeninger i kommunen       

Alle til stede kun fuldt ud tilslutte sig Jakobs betragtninger      . 
Rita berettede om initiativ om sammenlægning af 4 jagtforeninger i Ulfborg 
og omegn, Sdr. Nissum, Staby, Ulfborg og Husby, der arbejdes videre med 
ideen. 
Anders fortalte at mårhundegruppen kører på skinner og indsatsen virker, 
ligeledes at efter mange års arbejde nu endelig havde fået godkendt deres 

vedtægter i Idom-Råsted jagtforening     . 
Anders kunne også fortælle Idom/Råsted kører ” råvildt/dåvildt overvågning”. 
Forstået på den måde, at når man nedlægger et stykke råvildt el. dåvildt. 
Melder man ind til at der samler trådene. På den måde kan de over et større 
areal holde styr på afskydningen. Det vil derfor blive spændene at se om der 
bliver skudt tilstrækkelig hundyr sammenholdt med afskydningen af handyr.  
Bent fortalte at de som så mange andre jagtforeninger mangler frivillige til 
blandt andet bestyrelsesarbejde. 
Niels kunne tilføje at vi i Storå Folkeskov har fået tilladelse til regulering af 

skarv det næste halve år inden for nærmere givne rammer       
 

• Evt.  
Henrik indkalder til næste møde engang til efteråret! 
 
 
Referent Niels. 


